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Protokół Nr 25/20 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Ochrony 

Przeciwpożarowej oraz Ochrony Środowiska 

 w dniu 18 września 2020 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Andrzej Ruś  - Przewodniczący 

2. Józef Kotwicki  - Wiceprzewodniczący 

3. Magdalena Górnecka - Członek 

4. Andrzej Marcjanik – Członek  

5. Mieczysław Szpejna - Członek 

 

oraz  

p. Jacek Kosmala – Burmistrz Nidzicy 

p. Halina Piotrkowska – Kierownik Wydziału T-I 

p. Bogdan Kalinowski – Prezes MWiK Sp. z o.o. 

p. Wojdowski – Wiceprezes MWiK sp. z o.o. 

p. Jarosław Draszek – inspektor Wydziału GMKR 

p. Anna Kowalewska - sołtys Sołectwa Piotrowice 

mieszkanka Piotrowic 

 

Obrady otworzył Andrzej Ruś Przewodniczący Komisji.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Bezpieczeństwo p.poż. obiektów szkolnych i sportowych - informacja. 

2. Współpraca Komendy Powiatowej Policji ze szkołami i przedszkolami w zakresie 

bezpieczeństwa uczniów - informacja o planowanych działaniach w bieżącym roku 

szkolnym. 

3. Czyszczenie i obsługa kanalizacji sanitarnej i deszczowej na terenie gminy (MWiK). 

4. Analiza materiałów sesyjnych na XXX sesję Rady. 

5. Sprawy różne, wnioski, pisma. 

 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę do porządku obrad polegającą na 

przełożeniu punktu 3 jako 1. 

W wyniku głosowania Komisja przyjęła zmianę porządku obrad. 

 

Ad. 1 

Pan Bogdan Kalinowski Prezes MWiK w nawiązaniu do tematu świadczenia usług  

w zakresie czyszczenia i obsługi kanalizacji sanitarnej i deszczowej poinformował  

o konieczności zakupu samochodu specjalistycznego SCK do ciśnieniowego czyszczenia ww. 
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kanalizacji. Powyższa inwestycja zawarta została w wieloletnim planie rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych. Koszt zakupu to kwota 1.5 mln 

zł, natomiast w chwili obecnej roczne koszty czyszczenia wynoszą około 100 tys. zł.  

 Komisja uznała, że zakup ww. pojazdu jest uzasadniony i należy złożyć wniosek do 

budżetu w tej sprawie.  

 Ponadto omówiono sprawę skanalizowania miejscowości nad jeziorem Omulew, 

kosztów jakie będą ponosili mieszkańcy w związku z przyłączeniem do sieci, rozwiązania 

problemu z kanalizacją na ul. Warmińskiej. 

 

Przerwa 3 min. 

Po przerwie.  

 

Ad. 5 

Pan Jarosław Draszek inspektor Wydziału GMKR przedstawił sprawę 

zagospodarowania stawu w m. Piotrowice. W 2015 r. jedna niecka stawowa na wniosek 

mieszkańców została zasypana. Obie służyły one do zbierania wód roztopowych. Kolejne 

koszty poniesione zostały przez mieszkańców m.in. przeoranie i zasianie trawy, a następnie ze 

środków funduszu sołeckiego teren został ogrodzony. W chwili obecnej mieszkańcy skarżą 

się na zalewanie gospodarstw i wnioskują o częściowe odkopanie stawu. Z rozmów 

przeprowadzonych z mieszkańcami wynika, że teren jest zalewowy i sytuacja przed 

zasypaniem i po zasypaniu stawu nie zmieniła się. 

 Pani Anna Kowalewska sołtys Sołectwa Piotrowice wyjaśniła, że woda z drugiej 

niecki przecieka do zasypanego stawu co powoduje powstawanie błota. Poza tym ten teren 

jest poniżej drogi. Mieszkańcy chcieliby wykopać dół o wielkości 10m x10m. Ogrodzenie 

może zostać przeniesione na boisko.  

 Według radnych należy skorzystać z porady specjalistycznej czy ponowne wykopanie 

rozwiąże problem lub zwrócić się do Powiatu Nidzickiego o uregulowanie gospodarki wodnej 

przy drodze. Poza tym wnioskowany teren należy zalesić, co być może osuszy ziemię.  

 

Ad. 2 

Przyjęto bez uwag i zapytań. 

 

Ad. 3 

Przyjęto bez uwag i zapytań. 

 

Ad. 5 c.d. 

Komisja wypracowała stanowisko w sprawie zasadności przeznaczenia do sprzedaży 

w trybie bezprzetargowym części nieruchomości położonej przy ul. Tatarskiej, zabudowanej 

stacją autogazu. Z wnioskiem o wykup zwrócił się dotychczasowy dzierżawca. Po analizie 

tematu Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek. 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 
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Wniosek przyjęto.  

 

W dalszej części obrad Komisja zajęła się sprawą protestu kilku sołtysów gminy 

Nidzica przeciwko planowanej inwestycji przez austriacką firmę Binderholz. Pani Halina 

Piotrkowska Kierownik Wydziału T-I przedstawiła na mapach zakres terenu przeznaczonego 

pod przemysł w m. Dobrzyń – Frąknowo oraz udzieliła odpowiedzi na temat uchwalania 

studium i planu zagospodarowania.  

Poruszono również sprawę budowy nowych placów zabaw na terenie miasta. Radni 

uznali że nie jest zasadne rozdrabnianie się w tej kwestii i należy poprawiać i udoskonalać 

istniejące duże place zabaw, z których korzysta większa ilość dzieci.  

Odnośnie pisma właścicieli działek w Nataci Wielkiej skarżących się na braku dostępu 

do jeziora Pani Kierownik wyjaśniła, że na przestrzeni lat droga do jeziora została 

wyznaczona w innym miejscu z uwagi na brak terenu należącego do gminy. Problem 

mieszkańców powstał z chwilą ogrodzenia działki należącej do właściciela prywatnego. 

Zgodnie z uchwalonym planem zagospodarowania przestrzennego nie powinien tego robić, 

jednakże wyegzekwowanie zaprzestania tego działania nie będzie możliwe z uwagi na fakt, że 

nie jest to droga publiczna.  

 

Ad. 4 

Komisja analizowała uchwały w sprawach: 

1/ zmian w budżecie Gminy Nidzica na 2020 r.; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 3 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 1  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

2/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nidzica 

na lata 2020-2036; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 3 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 1  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

3/ wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do spółki Miejskie Wodociągi i 

Kanalizacja Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Nidzicy na podwyższenie jej 

kapitału zakładowego oraz objęcia udziałów w podwyższonym kapitale; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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4/ udzielenia pomocy finansowej Województwu Warmińsko-Mazurskiemu z 

przeznaczeniem na utrzymanie Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

w Brukseli; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

5/ wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2020-2024; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

6/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nidzica 

(ul. Sportowa); 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

7/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Nidzica 

(ul. Narutowicza); 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0 

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

8/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nidzica 

(ul. Grunwaldzka); 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

9/ wyrażenia zgody na zbycie na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Nidzica (ul. Pawia); 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 
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Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

10/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Nidzica; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

11/ wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy Nidzica 

(ul. Działdowska);  

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

12/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do 3 

lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

13/ uchylająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością 

gruntową nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nidzica;  

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

14/ wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Nidzica; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

15/ procedury opracowania Kalendarza Imprez w Gminie Nidzica;  



6 
 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

16/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

17/ wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat 

(ul. Konopnickiej); 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

18/ rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nidzicy; 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się - 0  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

19/ rozpatrzenia petycji zgłoszonej przez Zjednoczenie Chrześcijańskich Rodzin. 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 1 

Przeciw – 2 

Wstrzymało się - 1  

W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja sformułowała wnioski: 

1. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie gminy na 

2021 r. na zakup samochodu specjalistycznego SCK dla Miejskich Wodociągów  

i Kanalizacji Sp. z o.o.  

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wniosek przyjęto.  
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2. Komisja wnioskuje o wykonanie rowów przydrożnych drogi powiatowej w m. 

Piotrowice (na wysokości stawu), z uwagi na okresowe zalewanie terenów 

przyległych.  

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wniosek przyjęto.  

 

3. Komisja wnioskuje o przygotowanie projektu ciągu pieszego przy ulicy 

Nowomiejskiej, na odcinku od Nadleśnictwa w kierunku m. Waszulki. 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wniosek przyjęto.  

 

4. Komisja wnioskuje o zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie gminy środków 

finansowych w kwocie 100 tys. zł na dofinasowanie wymiany źródeł ciepła na 

ekologiczne. 

W głosowaniu brało udział 4 radnych 

Za głosowało – 4 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

Wniosek przyjęto.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji o godz. 12.20 Zamknął 

obrady. 

 

Protokółował:         Przewodniczył: 

Dorota Moszczyńska       Przewodniczący Komisji 

         /-/ Andrzej Ruś 

 

 


